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J.nr. 2024 - 7315  

Den 27. januar 2025 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 270 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 19. december 2024. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 270 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren oversende en oversigt over, hvor mange tilfælde Fødevarestyrelsen de seneste fem år i 

sine tilsyn har registreret svin med sår og skader, hvor det også fremgår, hvor mange tilfælde det har 

været nødvendigt at aflive dyr under kontrollen, hvor Fødevarestyrelsen ikke har sanktioneret?” 

Svar 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra Fødevarestyrelsen, der har 

oplyst følgende: 
 

”Fødevarestyrelsens digitale kontrolsystem (DIKO) understøtter ikke den efterspurgte sammenstilling 

af data, hvor Fødevarestyrelsen under kontrollen har konstateret grise med sår og skader og den besæt-

ningsansvarlige tillige har aflivet dyr. Fødevarestyrelsen har derfor ikke mulighed for at oversende en 

samlet sammenstilling af de efterspurgte data. 

 

I de tilfælde, hvor Fødevarestyrelsen konstaterer dyr med for eksempel sår eller skader i en besætning, 

er det den besætningsansvarliges ansvar at sikre, at dyrene får passende behandling, ligesom det er den 

besætningsansvarliges ansvar at sikre, at dyr, der ikke har udsigt til at komme sig, aflives. En eventuel 

aflivning af grise skal foretages af personer, som er kompetente hertil, f.eks. besætningsdyrlægen, den 

besætningsansvarlige eller medarbejdere, som har modtaget instruktion i aflivning.” 
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